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KÖZÜGYEK • Új-Kishomok legforgalmasabb útja is megújul 

Fejlesztések saját forrásból
MUNKATÁRSUNKTÓL 

 Nemrégiben több céggel is 
szerződést írt alá Márki-Zay 
Péter polgármester azokra a 
tervezési és kivitelezési mun-
kálatokra, amelyeket mind 
lakossági kérésre valósítanak 
meg. Ezek között két nagysza-
bású fejlesztésre vonatkozó is 
található.
 A lakóknak tett ígéretnek 
megfelelően a város prioritási 
listájának elejére került a Bordás 
utca kijavításának ügye. Most 
az Új-Kishomok főutcájának ne-
vezhető utca a vasúti átkelőtől a 
Nyikos utcáig teljesen megújul. 
A helyi adottságok miatt nem 
tud szélesebb lenni az út, de a 
padkákat megerősítik. A 105 
millió forintos beruházás szerző-
dés szerint 3 hónap múlva lesz 
készen a Fisher Trade Kft. jóvol-
tából.
Végre megépülhet a hányatta-
tott sorsú egykori nyilvános WC 
helyére az építészeti stílusban 
odaillő kávéházi pavilon is. Ez az 
a főtéri WC, amelyre annak ide-
jén a fideszes városvezetés jel-
zálogot tetetett. A Kossuth téri 
kávézó megépítését az Épker 
Expert Kft. nyerte el, 35 millió 

forintért. A jelenlegi épületet, 
amit évek óta raktárként hasz-
nálnak a köztereket gondozó 
munkások, teljesen lebontják és 
újat építenek majd.
A Célirány Kft. több tervezési 
munkát nyert el, így 90-120 nap 
múlva készen lesznek a Cseres-
nyés kollégiummal szemben 
lévő parkoló felújítására, illetve 
a Vörösmarty utca és a Damjani-
ch utcai szervízút felújítására vo-
natkozó tervek. Ezek összértéke 
nettó 4,4 millió forint.
Szerződött a polgármester és a 
kivitelező cég vezetője a Tarjáni 
olvasókör megsüllyedt válaszfal 
szigetelésére vonatkozóan. A 
Miksi Bau Kft - nek 60 napja van 

a kivitelezésre. A munkálatok 2,7 
millió forintba kerülnek.
A nemrégiben átadott kutya-
futtató mellé épít parkolót az 
Ojamax Kft, 1.65 millió forintért. 
Erre a szerződés szerint 180 nap 
áll rendelkezésükre.
A vállalkozók mindannyian a 
város honlapján is megtalálható 
beszerzési vagy közbeszerzési 
eljárásokban nyerték el a mun-
kákat.
Márki-Zay Péter a szerződések 
ünnepélyes aláírásakor elmond-
ta, hogy a fejlesztések saját 
forrásból valósulnak meg. „Vá-

sárhely szabadon fejlődik, mert 
okosabbak vagyunk és nem lo-

punk!” – mondta. 

A POLGÁRMESTER ÜNNEPÉLYES KERETEK KÖZÖTT ÍRTA ALÁ A SZERZŐDÉSEKET

KÖZÖSSÉG • Egy kisfiúért futottak és egy sikert ünnepeltek szombat este Kishomokon

Jótékony célért, fényes lámpák alatt
CSEUZ JUDIT

 Összefogtak a vásárhelyiek 
egy beteg kisfiúért, Leviért – 
de a Szegedi utca melletti új 
közvilágítást is megünnepel-
ték szombat este Kishomokon. 
Este hét után már gyülekeztek 
a Szikes utcai új közösségi ház-
nál, hogy onnan tegyék meg 
együtt – ki futva, ki kerekezve 
– a mintegy 3 km-es távot a 
Kökénydombi csárdáig.
 Szinte szünet nélkül folyta-
tódott a szombati egész napos 
szüreti mulatság az éjszakai jó-
tékonysági futással szeptember 
30-án Kishomokon. A Hirtelen 
zenekar esti koncertje alatt már 
sokan összegyűltek, hogy ki 
futva, ki biciklizve avassa fel a 
Szegedi utca mentén felújított 

lámpákat, melyeket néhány 
hónapja helyeztek ki. Mindezt 
egyben egy jó cél érdekében is: 

aki csak tudott, pénzt is dobott 
a közösségi ház udvarán kihelye-
zett adománygyűjtő dobozba, a 

kis Levi műtétére felajánlva – a 
vásárhelyi kisfiún csak egy igen 
költséges külföldi orvosi beavat-

kozás tud segíteni, hogy teljes 
életet élhessen.
– Futni mindig jó, különösen itt 
Vásárhelyen, hiszen messze föl-
dön híres itt a futóélet. Most a ki-
mondott apropója a futásnak az, 
hogy hónapokkal ezelőtt elké-
szült – hosszú évek munkájának 
eredményeképpen – a Szegedi 
utcán, a szervizúton a közvilá-
gítás. Ezt egy éjszakai futással 
fogjuk megünnepelni – emelte 
ki a helyszínen Márki-Zay Péter 
polgármester, aki azt is elmond-
ta: a másik, Öreg-Kishomokot a 
Népkerti vasútállomással össze-
kötő kerékpárút akkumulátoros 
és napelemes világítása már két 
évvel ezelőtt elkészült. 

FOLYTATÁS A 7. OLDALON
KÖZEL SZÁZAN FUTOTTAK VAGY BICIKLIZTEK A SZIKES UTCÁTÓL A KÖKÉNYDOMBI CSÁRDÁIG

ISKOLAFELÚJÍTÁS • A hatóságok miatt 
csúsztak ki a határidőből

Éjszakai akcióban 
a helyi Fidesz
CS. J – K. A.

 Egy szeptember végi reg-
gelre „Ezt az iskolát Márki-Zay 
miatt nem újítják fel”  feliratú 
molinókat helyeztek ki három 
iskolához, azokhoz, melyek-
nek a felújítása be volt tervez-
ve, de a közbeszerzés meghiú-
sulása miatt nem valósult meg. 
 A polgármester még aznap 
reggel élő videóban reagált a 
történtekre, elmondta: az is-

kolákat uniós pénzből akarták 
felújítani, amikor viszont az 
önkormányzat átcsoportosítást 
kért ahhoz, hogy megvalósítsák 
a felújítást, a kormány ezt két 
évig nem engedélyezte. Tavaly 
szeptemberben végül megad-
ták az engedélyt, de akkor már 
új közbeszerzést kellett kiírni, 
mivel a régi árakon nem vállalták 
az eredeti vállalkozók. 

FOLYTATÁS A 3. OLDALON

HÁROM ISKOLA KÖRÜL HELYEZETT KI A HELYI FIDESZ HAMIS ÁLLÍTÁSOKAT 
TARTALMAZÓ MOLINÓKAT AZ ÉJ LEPLE ALATT
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EGÉSZSÉGÜGY • Hiába ígérte a nyárra 
a szentesi osztály újranyitását 
Farkas Sándor

Bezárt 
szülészetek
BOROS TAMÁS

 Farkas Sándor először még 
nyárra ígérte, később szep-
tembert jelölte meg, mint a 
szentesi szülészet újraindu-
lásának legkésőbbi dátumát. 
A személyzet alacsony száma 
azonban az egész megyében 
probléma, így még október 
elején sem tudott újra meg-
nyitni az osztály.
 Noha először még júniust 
jelölte meg Farkas Sándor. Biza-
kodásának egyik oka az lehetett, 
hogy július elsejétől a szentesi 
Csongrád-Csanád Megyei Dr. 
Bugyi István Kórház is a Szegedi 
Tudományegyetemhez került, 
és ezzel kimondva-kimondat-
lanul az ellátás minőségének 
javulását várták. Lengyel Csaba, 
a Szegedi Tudományegyetem 
Szent-Györgyi Albert Klinikai 
Központ elnöke egy tévéinter-
júban ennél óvatosabb volt és 
nem mondott konkrét dátumot.
Azonban valószínűleg még ez-
zel, vagy átirányításokkal sem 
orvosolható a szakemberhiány. 

A Szegedi Tudományegyetem, 
a szeged.hu részére írt válaszle-
velében azt írja, hogy jelenleg a 
szakemberek szervezése zajlik, 
ami nem csak az orvosokkal, 
szakszemélyzettel való egyez-
tetést jelenti, de szeretnének 
akár egynapos nőgyógyászati 
ellátást elindítani októbertől. Az 
ehhez szükséges működési en-
gedély rendelkezésre áll, illetve 
a terhesgondozás folyamatosan 
rendelkezésre áll Szentesen, te-
szik hozzá.
Amíg Szentesen nem nyit újra a 
szülészet, addig Szegeden, eset-
leg Hódmezővásárhelyen van 
szülészeti ellátás. Utóbbi sürgős 
esetben is, illetve befogadó 
nyilatkozat birtokában ellátja 
a kismamákat. A portálnak az 
egyetem azt is írta, hogy külön 
a szülészeti és nőgyógyászati 
ellátások megyei szervezésével 
megbízott vezető szeptember 
1-én kezdte meg a munkáját, 
aki folyamatosan dolgozik azon, 
hogy megyén kívüli, vagy nem a 
közellátásban dolgozókat von-
jon be az ellátásba. 

STÁTUSZTÖRVÉNY • Fontos határidő járt le szeptember 
végén a pedagógusok számára

Menni vagy maradni, ez itt 
a kérdés

CSEUZ JUDIT

 A pedagógusok szeptem-
ber 15-től 29-ig nyilatkoz-
hattak arról, ha nem akarták 
elfogadni a közalkalmazotti 
jogviszonyukat megszüntető, 
januártól hatályba lépő új szer-
ződésüket.
 Gulyás Gergely Miniszter-
elnökséget vezető miniszter a 
Telex kérdésére a szeptember 
28-i kormányinfón azt mondta: 
lényegesen kevesebben jelezték 
a felmondásukat, mint ahányan 
a nyári időszakban távozni szok-
tak a közoktatásból. A miniszter 
szerint talán 700 körül lehet a 
szeptemberben távozott pe-
dagógusok létszáma. Szerinte 
azért sem hagyják ott tömegé-
vel tanárok a közoktatást, mert a 
státusztörvény jobb feltételeket 
biztosít, mint a közalkalmazotti 
jogviszony.
Másként látja ezt Horváth Péter, a 

Nemzeti Pedagógus Kar elnöke, 
aki a Telexnek így nyilatkozott: 
„Sok kollégával beszélgettem, 
ez alapján úgy gondolom, hogy 
szeptemberben ezer körül lehet 
a státusztörvény miatt felmondó 
pedagógusok létszáma”, hozzá-
téve: konkrét számai nincsenek, 
ezek becsült adatok, pénteken 
tudnak majd többet.
Hasonlóan vélekedik Totyik Ta-
más, a Pedagógusok Szakszer-
vezetének (PSZ) elnöke, aki egy 
sajtótájékoztatón azt mondta: 
nincs pontos adatuk a felmon-
dásokról, de az előzetes felmé-
résük szerint körülbelül ezren 
fognak távozni szeptemberben 
a közoktatásból, a pedagógusok 
jelentős része ezt már májusban 
megtette. Ő úgy tudja, jelenleg 
csaknem 16 ezer pedagógus 
hiányzik a rendszerből. A szak-
emberhiány a természettudo-
mányos tárgyak esetében a 
legszembetűnőbb.
A szakszervezet szerint a hiányt 

az fedi el, hogy nagyjából 12 
ezer nyugdíjas tanít, és minden 
ötödik általános iskolában képe-
sítés nélküli pedagógus oktat.
Médiacentrumunk szeptember 
végén emailben megkereste 
az összes – tankerületi, egyházi 
vagy önkormányzati fenntartású 
– hódmezővásárhelyi iskolát és 
óvodát azzal a kérdéssel, hogy 
intézményeikben van-e, és ha 
igen hány olyan pedagógus, aki 
addig az időpontig nyilatkozott, 
hogy nem kívánja aláírni az új 
jogállásáról szóló szerződést – 
vagyis hogy történt-e – ha igen, 
hány – felmondás náluk az új 
státusztörvény miatt. Egyelőre 
csak három óvodából kaptunk 
visszajelzést, az Égbőlpottyant 
Óvodából, a Kertvárosi Katoli-
kus Óvodából, és a Hódmező-
vásárhelyi Egyesített Óvodából: 
ezekben az intézményekben 
egyelőre senki nem mondott fel 
az új státusztörvény miatt. 

NAGYJÁBÓL 12 EZER NYUGDÍJAS FEDHETI EL A TANÁRHIÁNYT. KÉP: FACEBOOK/PDSZ

KÖZÜGY • Végelgyengülés előtti állapotban a MÁV

Lázárra rájár a rúd
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

 Bár a ’22-es miniszteri kine-
vezése miatt még mindenki 
azon sajnálkozott és/vagy kár-
örvendett, hogy pénz nélkül 
kell majd fejlesztenie és épí-
tenie miniszterként, most úgy 
tűnik, a közösségi közlekedés 
okozta problémák egyre na-
gyobb problémákat okoznak.
 Túl azon, hogy számos nagy 
visszhangot kiváltó baleset 
történt, 10 vidéki vasútvonalat 
bezártak, a hirtelen és egyszerre 
elindított pályafelújítások miatt 
a vonatpótló buszozás, a kény-
szerű átszállások, a késések bor-
zolják az utasok kedélyeit. 
„Aki egy nyolcszázmilliárd fo-

rintos kasszában nem talál meg 
32 milliárd forintot most, amivel 
majd később elszámolunk, az 
tegye le a lantot” – mondta Lá-
zár János egy sajtótájékoztatón. 
A G7 portál úgy tudja, hogy 
Lázár ezek után mégis mintegy 
96 milliárd forint többletforrást 
kér most a MÁV-Start, a MÁV, a 
GYSEV és a Volánbusz közszol-
gáltatási szerződés keretében 
végzett feladatainak utólagos 
finanszírozására.
A portál azt írja, a helyközi sze-
mélyszállítás és a vasúti infra-
struktúra üzemeltetési költségei 
az indoklás szerint a tavalyi és 
az idei magasabb energiaárak 
miatt nőttek meg. Egyre ne-
hezebben tudják a társaságok 
finanszírozni magukat a vissza-

eső jegyárbevételeik miatt, amit 
nemcsak a magasabb energi-
aköltségek okoznak, hanem a 
nem túl átgondoltan bevezetett 
vármegyebérlet miatti bevétel-
kiesés is.
A legnagyobb felháborodást 
talán mégis az okozta, hogy az 
osztrák vasútnak elege lett és 
levágták a magyar vonatokat a 
nyugat-európai hálózatról.
Az erről szóló közleményt az 
osztrák vasút, az ÖBB honlap-
ján tették közzé. Azt írták, hogy 
október 2. és október 26. között 
közvetlen járatok Budapestről 
Münchenbe Bécsen keresztül 
nem közlekednek. Az RJX Bu-
dapest–Bécs–München járatok 
ebben az időszakban a bécsi 
főpályaudvarig (Hbf) járnak. A 

Salzburgba vagy Münchenbe 
utazóknak Bécsben kell átszáll-
niuk. Vitézy Dávid közlekedési 
szakember, korábbi államtitkár 
szerint lényegében az intézmé-
nyes szakmai kontroll szűnt meg 
a MÁV működése fölött, és ezt 

a fajta rugalmatlanságot és az 
utasok szempontjainak leghá-
tulra sorolását következmények 
nélkül meg lehet tenni az ország 
legfontosabb nemzetközi vasúti 
kapcsolatánál. 

A BEZÁRT VASÚTVONALAK, A BALESETEK ÉS A RENGETEG VÁRAKOZÓ, 
IDEGES UTAS NYOMASZTHATJA A MINISZTERT

TÖBB HELYEN IS BEZÁRTAK SZÜLÉSZETI OSZTÁLYOKAT AZ ORSZÁGBAN,  
A SZENTESI IS ERRE A SORSRA JUTOTT
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POLGÁRMESTERI HÍRLEVÉL

Valódi kereszténység
Kedves vásárhelyi testvéreim!
Sokan megdöbbentek a népszámlálás ered-
ményén: most először csökkent a magukat 
valamely egyházhoz tartozó honfitársaink 
aránya 50% alá – azaz immár a magyarok fele 
sem tekinti magát vallásosnak. Ebből egyre 
többen azt a következtetést vonják le, hogy az 
egyházaknak nem stadionokra, szállodákra és 
éttermekre van szüksége, hanem a szolgáló, 
lehajló szeretet hirdetésére és példamutatásra. 
Mások arra emlékeztetnek, hogy az egyház 
nem az államegyház, hanem az üldöztetések 
korszakában fejlődött igazán, akkor volt képes 
igazi vonzerőt kifejteni hősies ellenállásával, a 
keresztényi eszmékhez való önzetlen, sőt, ön-
feláldozó ragaszkodással.
Ennek megfelelően a politikai kereszténység-
nek is több megközelítése ismert: egyes kor-
szakokban bíborosok, püspökök magas állami 
tisztségeket töltenek be, vagy fordítva: politikai 
kiválasztottakat, szélsőséges esetben politiku-
sokat neveznek ki az egyház vezetőinek – ilyen 
karriert futott be Balogh püspök úr is, aki most 
a református zsinat nevében nyílt levelet írt 
Hódmezővásárhely lakosaihoz, azt követelve, 
hogy a város Bán Csaba egyházközségének 
ingyenesen adjon át mintegy egymilliárd forint 
értékű ingatlant, ami soha nem volt az egy-
házé, jelentős részét soha nem is használta, és 
még csak fizetni sem szándékozik érte. (Fontos 
hangsúlyozni, hogy mikor városunk közgyűlé-
se az ingyenes ingatlanátadás ellen szavazott, 
az ennél sokkal megalapozottabb igényekkel 
rendelkező Szeged-Csanádi Egyházmegye és 
a Domonkos Rendi Nővérek Kongregációja ezt 
perlekedés nélkül tudomásul vette.)
Kérem, engedjék meg nekem, hogy gyakor-
ló keresztény városvezetőként hitet tegyek a 
politikai kereszténység egy másik értelmezése 
mellett: ez nem a tulajdonszerzésről, szemé-
lyes gazdagodásról és vagyonfelhalmozásról, 
hanem a közösség diszkrimináció-mentes, 
önzetlen szolgálatáról, a szegények iránti le-
hajló szeretetről szól. A magyar közéletben a 
kereszténység ezen értelmezése mindmáig 
ismeretlen, pedig Jézus Krisztus éppen a most 
megfogalmazott zsinati állásponttal szemben, 
éppen az önzetlen szolgálat és az aszketikus 
szegénység jegyében élte életét és hirdette az 
igét. Néhány tanács politikus kollégáknak és az 
egyházakat vezető politikus lelkészeknek, poli-
tikus püspököknek:
1. Más tulajdonát ne kívánd! Ha 44 ezer vá-

sárhelyi polgár tulajdonában áll egymilliárd 
forint, vagy ekkora értékű ingatlan, akkor 
azt jogállamban még parlamenti döntéssel 
sem vehetik el tőlük kártalanítás nélkül. 
1948-ban történt ilyen utoljára, akkor 43 
évet kellett várni a kárpótlásra – a mostani 
törvények sem lehetnek véglegesek, mert 
igazságtalanok és becsületes keresztény 
embernek elfogadhatatlanok.

2. Ne hazudj és más becsületében kárt ne 
tégy! Ha egy egyházi iskola bármiféle enge-

dély nélkül elfoglal, majd tulajdonosi és ha-

tósági engedély nélkül használja az önkor-
mányzat ingatlanát, akkor a jogsértő állapot 
megszüntetése nem jogsértés, erről hazug-

ságok terjesztése viszont bűn. Jogállamban 
a felelősök örülhetnének, ha nem kerülnek 
börtönbe hasonló önkényeskedésért.

Meggyőződésem szerint a város új játszóhá-
zának építési munkálatainak akadályozása, a 
munkások mosdóból való kizárása, a városi 
tűzijáték meghiúsítására tett kísérlet, vagy váro-
sunk főterének, a Kossuth térnek az ótemplom 
körüli részének kisajátítási kísérlete (a magtár-
ral, eddig igénytelenül elhanyagolt védőfallal) 
– az 1991-es kárpótlásra hivatkozva, 32 évvel 
később – egyáltalán nem javítja a református 

egyház megítélését a lakosság körében.
Ahhoz, hogy a kereszténységet ismét pozitív 
színben láthassák a magyarok, több javaslatom 
is van a tisztelt politikus kollégáknak és az egy-
házak vezetőinek:
1. Legalább a magukat kereszténynek nevezők 

soha ne lopjanak és nyíltan ítéljék el a lo-

pást, valamint a korrupciót, mint a társada-

lom elleni legnagyobb bűnt.
2. A korrupció „gyógyítására” nem a meg-

bocsátás (és elhallgatás) a válasz, hanem a 
korrupció feltárása, megszüntetése és meg-

előzése. Keresztény ember soha nem szavaz 
korrupt közszereplőkre és mindent megtesz 
azért, hogy a bűnösök az igazságszolgálta-

tás előtt nyerjék el büntetésüket.
3. Keresztény politikus nem a saját, hanem 

közössége gazdagodásán munkálkodik, 
ezért nem szégyelli a tisztességgel szerzett 
vagyonát, nem íratja azt csalárd módon csa-

ládtagjaira, barátaira, ezt kész a vagyonnyi-
latkozatok nyilvánosságával is igazolni.

4. Keresztény politikus szigorúan elkülöníti a 
közpénzt a saját vagyonától: ezért a közös-

ségért végzett munkája érdekében kapott 
forrásokkal az adományozók felé, akár a 
teljes ország nyilvánossága előtt is kész 
elszámolni – ezért tiszta lelkiismerettel áll 
bármilyen hatóság, vagy akár a titkosszol-
gálatok vizsgálata elé is.

5. Keresztény közszereplő, ezen belül kiemel-
ten is az egyházi szereplők minden esetben 
az elesettek, a társadalom peremére szo-

rultak, a kiközösítettek, megalázottak, és 
a szegények mellé áll. Nem tűr semmilyen 
gyűlöletkampányt és mindig kiáll a bőrszí-
nük, származásuk, vallásuk vagy szexuális 
orientációjuk miatt megtámadottak mellett 
– ahogy ezt Jézus Krisztus is tette minden 
alkalommal, kivétel nélkül.

6. Keresztény politikus és közszereplő minden 
egyes alkalommal, nem növelni, hanem 
csökkenteni igyekszik a társadalmi egyen-

lőtlenségeket. Nem a kisvállalkozókat, ha-

nem a kaszinótulajdonosokat és milliárdos 
vállalatokat adóztatja. Nem aktivistáinak 
kiárusítja, hanem felújítja és leszigeteli a 
szociális bérlakásokat. Felesleges és túlára-

zott látványberuházások helyett a közösség 
életkörülményeit javítja: biztonságos és 
olcsó közlekedést, közösségi és sportolási 
lehetőségekkel, felzárkóztató programokkal 
a szegényeknek is megadja, amit addig csak 
a tehetősebbek adtak meg gyermekeiknek: 
esélyt egy szabadon versengő társadalom-

ban való boldogulásra.
Amikor naponta kérjük a Teremtőt, hogy „Jöj-
jön el a Te országod!”, akkor soha ne felejtsük 
el, hogy ezért nekünk magunknak is tennünk 
kell valamit, minden nap. Egy jó szót, egy 
bátor kiállást, egy mások után felszedett sze-
metet, egy falat kenyeret, gyógyszert, tűzifát – 
azaz segítséget a túléléshez. Büszke vagyok rá, 
hogy Hódmezővásárhelyen a kereszténység-
nek ezen másik arcát is megmutattuk az elmúlt 
öt évben. Változatos okai lehetnek annak, hogy 
a hozzánk csatlakozókból apránként felépült, 
rendszeresen jótékonykodó, adakozó, önkén-
teskedő közösségünkben ki miért dolgozik – a 
valóban Istenben hívőknek azonban mindkét 
politikai oldalon sokkal komolyabb félnivaló-
juk lehet, mint a soron következő választások: 
hitünk szerint hamarosan a JóIsten színe előtt 
kell számot adnunk arról, hogy mindent meg-
tettünk-e itt a Földön, amit megtehettünk. 
Nekem is, a lelkészeknek és püspököknek is. 
Ámen.

Márki-Zay Péter 
polgármester

ISKOLAFELÚJÍTÁS • A hatóságok miatt 
csúsztak ki a határidőből

Éjszakai akcióban 
a helyi Fidesz

FOLYTATÁS A CÍMOLDALRÓL

 Az új közbeszerzést is aka-
dályozták: több száz kérdést in-
téztek az önkormányzathoz, ami 
időhúzásnak is tűnhetett.
– Az új műszaki tartalommal 
májusban újra kiírt közbeszer-
zéshez, a kormányhoz tarto-

zó Közbeszerzési Felügyeleti 
Főosztálynak (KFF) normál 
esetben 15 nap alatt ki kellett 
volna adnia egy tanúsítványt – 
hangsúlyozta Márki-Zay, majd 
elmondta: több mint 3 hónapot 
vártak rá. A Gulyás Gergely fel-
ügyelete alá tartozó KFF soha 
nem adta ki ezt a tanúsítványt, 
ami nélkül nem tudták lefolytatni 
a körbeszerzést és augusztusban 
vissza kellett vonni azt, mert már 
nem lett volna megvalósítható.
– A város ezzel szemben a saját 
projektjeit – kemping, csúszda, 
városháza torony, óvodafelújítá-

sok – meg tudta időben csinálni. 
Amit a kormány meg tudott 
akadályozni, az sajnos valóban 
megállt – jelentette ki a polgár-
mester. A kormánynak, a tanke-
rületnek kell majd többet fizetni 
az energiaszámlákra az elmaradt 
beruházás miatt – tette hozzá.
– Ez egy újabb kísérlet arra, 
hogy – Lázár János szavaival 
élve – a vásárhelyiek gondolják 
meg, hogy kire szavaznak jö-

vőre, mert, mint látszik, a kor-
mány tud akadályozni bizonyos 
fejlesztéseket. Mi viszont azt is 
tudjuk, hogy a vásárhelyieknek 
nem ezek voltak a legfontosabb 
fejlesztések, ők szabadságban 
akarnak élni. Nem akartak kor-
rupcióban élni, hanem tisztes-

séges beszerzéseket akartak, az 
építményadó megszüntetését 
akarták, szabad várost akartak, 
és mi ezt nyújtjuk nekik – jelen-
tette ki Márki-Zay Péter.
„Megjöttek a marhák, de nem 
hoztak vízágyat” - ezzel a mon-
dattal kommentálta Feri bácsi a 
Nádor utcai iskolánál kihelyezett 

feliratokat, utalva a mezőhegyesi 
ménesbirtok tehén-wellnessére.
Az érintett iskolákhoz reggel ér-
kező szülők egy részének egyéb-
ként fel sem tűntek a feliratok, 
más részük pedig – akárcsak a 
polgármester - a kormánypárt 
helyi szervezetére gyanakodott. 
Ezt később Benkő Zsolt fideszes 
képviselő el is ismerte egy saj-
tótájékoztatón, amelyre lapunk 
nem kapott meghívót.
A közelben lakók egyik helyszí-
nen sem vették észre, hogy kik 
és mikor tették ki, pedig ahhoz 
létra és – főleg, ahol a fatörzsre 
kellett kötözni a molinót – némi 
ügyesség is kellett. És az elhe-
lyezésük beletelt egy kis időbe. 
Ráadásul a Klauzál és a Szent 
István utcán az úttest fölött feszí-
tették ki, így számolniuk kellett 
az esetleges forgalommal is.
– Késő éjszaka vagy kora reggel 
csinálhatták, ilyenkor itt nincs 
forgalom. Gyakran vagyok fenn 
hajnali 2-3 óráig, de most alud-

tam, mint a bunda, különben 
felfigyeltem volna a szokatlan 
mozgásra – árulta el a Klauzál 
utca egyik – iskola közeli – há-
zában élő férfi. Hozzátette: a 

feliratra, mely magasan van, az 
egyik gyermekét az iskolába 
szállító szülő hívta fel a figyel-
mét.
A molinók nem ismeretlenek a 
vásárhelyieknek. A 2010-es or-
szággyűlési választási kampány-
ban a Kossuth térre helyeztek ki 
az egyébként az utóbb a Fidesz 
kampány szlogenjének bizonyult 
„Rosszabbul élünk mint négy 
éve” feliratú molinókat, bizonyos 
„aggódó baloldali vásárhelyi 
fiatalok”. Azt azonban az akkori 
főjegyző a sajtó érdeklődésére 
nem árulta el, hogy a molinók 
kihelyezéséhez ki(k) kértek en-
gedélyt a városházától.
A jelenlegi molinók kihelyezé-
sére senki nem kért közterület 
használati engedélyt. 

A FÉLREVEZETŐ MOLINÓKAT, TÁBLÁKAT AZÓTA ELTÁVOLÍTOTTÁK
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MÚLTUNK • Amikor a nemzet szíve 
Vásárhelyen dobogott

Kossuth 
toborzóbeszédét 
idézték
KOROM ANDRÁS

 Kossuth Lajos 175 éve 
mondta el gyújtó hatású to-
borzóbeszédét Vásárhelyen, 
október 3-án a részben ma is 
aktuális gondolatait idézték 
fel ugyanitt.
 „Az önkormányzat elvén kívül 
nincsen szabadság… Minden ál-
lamcsínyek közül azok a legbor-
zalmasabbak, melyeket a par-
lamentek követnek el… Békét 
akarok, de nem a szolgaság bé-

kéjét. Több, mint 20 ezer ember 
esküdött itt Vásárhelyen, hogy 
szabad marad. A nép lelkesült 
erejével megvédjük és megerő-

sítjük a hazát… Szabad népet 
nem kell önmagától félteni! Ez 
biztos!” – mondta hódmező-

vásárhelyi toborzóbeszédében 
Kossuth, akinek szavait az esti 
megemlékezésen Ditrói Zoltán 
színjátszó tolmácsolta.
Márki-Zay Péter polgármester 
azt mondta, hogy szívében 
mindenki vigye haza azokat 
az üzeneteket, melyek sokszor 
ma is fájóan aktuálisak, ma is 
visszaköszönnek, a mai köz-
életben. – Ha 175 évvel ezelőtt 
Hódmezővásárhelyen dobogott 
az ország szíve, amikor Kossuth 
itt mondott beszédet, akkor mi 
azzal őrizzük leginkább emlékét, 
ha Hódmezővásárhely a jövő-

ben is a szabadság városa lesz 
– hangsúlyozta a városvezető.
A megemlékezésen közreműkö-
dött az Árendás néptáncegyüt-
tes és a Sergő zenekar. 

EGÉSZSÉGÜGY • Már nem a Lázár utcán működik az orvosi 
ügyelet

Új rendszerben, új helyen
KOROM ANDRÁS

 Október elseje óta a vá-
sárhelyi kórházban működik 
az orvosi ügyelet, amelyet a 
sürgősségi osztály felől lehet 
elérni. Ez az egyik fontos vál-
tozás, amelyet az  új, egységes 
alapellátási ügyeleti rendszer-
hez való csatlakozás hozott 
magával. Magyarországon 
a mentőkre alapozott szol-
gáltatást 2023. február 1-jén 
Hajdú-Biharban indították el, 
azóta már több vármegyében 
is bevezették.
 Az ügyeleti alapellátást októ-
ber 1-től Heves, Tolna és Csong-
rád-Csanád vármegyében is az 
új, egységes rendszerben bizto-
sítják a betegek számára. Az új 
ügyelet központi telefonszáma 
felnőttek és gyermekek eseté-
ben is 1830, melynek hívásával 
a beteg szakszerű tanácsot kap, 
szükség esetén a tartózkodási 
helyére sürgősségi ügyeleti 
autót, vagy életveszély esetén 
azonnal mentőt küldenek, bár-
mely településen is tartózkodjon 
az ellátásra szoruló.
A telefonszám a teljes ügyeleti 
időszakban, hétköznap 16 óra 
és másnap reggel 8 óra között, 

hétvégéken és ünnepnapokon 
pedig egész nap hívható.
Vásárhelyen ezt azt jelenti, hogy 
az orvosi ügyelet már nem a 
megszokott helyén, a Lázár utca 
10. szám alatt működik, hanem a 
kórházban, a dr. Imre József utca 
2. szám alatt. 
Hangai József mentőtiszt, 
kommunikációs munkatárs 
megerősítette, hogy ezentúl a 
1830-as hívószámon érdemes 
érdeklődni. Ott vagy tanácsot 
kap a beteg, illetve a bejelen-
tő, vagy befáradhat az ügye-
leti ambulanciára, azaz a fennt 
említett dr. Imre József utca 2. 

szám alá, a kórház sürgősségi 
osztálya mellé. Illetve adott 
esetben ügyeleti autó mehet a 
helyszínre. Mindez a délután 4 
és este 10 óra közötti időszakot 
jelenti, este 10-től másnap reg-
gel 8-ig pedig sürgősségi szem-
léletet kap a rendszer. Hiszen 
azt tapasztaltuk, este 10 után a 
betegek jellemzően sürgősségi 
esetekkel keresik a betegek az 
ügyeletet - sorolta.
A sürgős esetekben egyébként 
továbbra is a 112-es számon le-
het hívni a mentőket. 

SÁRGA TÁBLA JELZI A SÜRGŐSSÉGI ÜGYELET BEJÁRATÁNÁL, HOVÁ KELL MENNI

SZOLGÁLTATÁS • Év végéig 
kedvezményes a bérleti jog 
megvásárlása a Nyugdíjas Lakóparkban 

Kedvezményes 
beköltözés
KOROM ANDRÁS

 A szeptember végi közgyű-
lésen arról döntött a testület, 
hogy a Nyugdíjas Lakópark-
ban december 31-ig minden 
új beköltöző 20%-os kedvez-
ményt kap az egyszeri befize-
tési díjból, azaz a bérleti jog 
megvásárlásából.
 Két rekonstrukció is befe-
jeződött az intézmény belső 
területén. Nemrégiben mintegy 
6 millió forint értékű munkálatot 
végeztek a lakópark területén, 
felszedték és újra rakták az 
egyik épület előtti megsüllyedt 
és a gyökerek által felnyomott, 
így balesetveszélyes, térkővel 

kirakott 121 négyzetméternyi 
járdaszakaszt, amely alatt a 
beton alapot is kicserélték, de 
kicserélték az alatta lévő, de az 
idők folyamán eltört szennyvíz 
gerinccsővezetékét.
Megállították az egyik épület 
süllyedését, és nem csak megja-
vították a belső szobafal repedé-
seit, de teljesen ki is festették az 
ingatlant, melynek fürdőszobája 
megsérült csempéit is rendbe 
tették. Az önkormányzat saját 
erőből finanszírozta a körülbelül 
hatmillió forintba került munká-
latokat, melyekre közbeszerzé-
sen választották ki a kivitelezőt.
Ugyanakkor kicserélték a park 
festői halastava felett húzódó 
híd elöregedett faelemeit is. 

A MEGEMLÉKEZÉSEN AZ ÁRENDÁS NÉPTÁNCEGYÜTTES A SERGŐ ZENEKAR 
ZENÉJÉRE ROPTA

KÖZÜGY • 2 millió Ft-ot ad a város a viharban 
megrongálódott tabáni templom javítására

Gyors segítség
K. A. - SZ. GY.

 Az augusztusi viharban 
jelentősen megrongálódott 
a több mint 120 éves tabáni 
református templom tetőszer-
kezete. A városi képviselő-
testület legutóbbi ülésén 
arról döntött, hogy 2 millió 
forinttal támogatja a védetté 
nyilvánított épület felújítását. 
A beruházás október elején 
elkezdődhet, hiszen még a ke-
ményebb fagyok beállta előtt 
szeretnék a tetőszerkezetet 
annyira rendbe tenni, hogy az 
épület ne ázzon be, és a leg-
fontosabb karbantartási mun-
kákat el tudják végezni.
 Hódmezővásárhely szülötte, 
Borsos József tervei alapján 
épült meg a tabáni templom 
1905-ben. Az épület azóta is 
büszkesége a városnak, ezért is 
kapta meg évekkel ezelőtt a he-
lyi védettséget. A 44 méter ma-
gas templom téglái és cserepei 
azonban elöregedtek, és egy ré-
szük lassan elmozdult a helyéről, 
ráadásul az augusztus eleji vihar 
megbontotta a tetőszerkezet 
egy darabját is. 
A tetőszerkezeten tátongó lyu-
kakat még az augusztusi vihar 
okozta. A közgyűlés döntésének 

köszönhetően hamarosan hoz-
záláthatnak a javításának.
– A viharban megsérült a 44 
méter magas templom ódon 
cseréphéjazata, mely a latinke-

reszt alaprajzú templomot fedi – 
mondta Demeter János lelkész. 
– A templom és a héjazat közötti 
betonkupola akadályozza meg, 
hogy víz bejusson a templom 
belsejébe.
A védőréteg már átázott, ezért 
gyors beavatkozásra van szük-
ség. Nagyon magasra kell fel-
menniük a szakembereknek ah-
hoz, hogy a tető hibáit kijavítsák, 
így a támogatást többek között 

az emelőkosaras gépek bérlé-
sére fordítják majd. A város az 
utóbbi években külön pénzkere-
tet különített el az épített örök-
ség védelmére, így az ilyen és 
hasonló beavatkozásokat ebből 
az összegből tudja támogatni az 
önkormányzat.
Már kiválasztották azt a helyi 
vállalkozót, aki elvégezheti a 
felújítást, így a munka rövidesen 
megkezdődhet. A Borsos József 
által tervezett másik vásárhelyi 
templom a susáni, amelyet már 
felújítottak és ünnepélyes átadá-
sára  is rövidesen sor kerül. 

JÓL LÁTSZIK, HOGY A CSERÉPTETŐ KOMOLYAN MEGSÉRÜLT 
 AZ AUGUSZTUSI VIHARBAN
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ENERGIA • A Nap fizeti majd két 
vásárhelyi bölcsőde áramszámláit

Százezreket 
spórolnak
KOROM ANDRÁS

 A kertvárosi Katica és az 
Oldalkosár utcai Apró talpak 
bölcsődére is napelemeket 
szereltetett a város. A havi 
áramfogyasztás egy-egy 
bölcsődében százezres tétel, 
így jelentős megtakarítást 
hozhatnak majd a napelemek 
az intézményeknek.
 A 8 millió forintos beruházás-
ban a kertvárosi Katica bölcső-
dére és az Oldalkosár utcai 
intézményre összesen 18 kW tel-
jesítményű rendszer kerül fel. Az 
energetikai felmérések szerint 
ez a teljes áramfelhasználást fe-
dezni fogja a két telephelyen. Az 
egyik bölcsődén egy 10, a má-
sikon egy 8 kilowattos rendszer 
lesz. A nagyobbra 31, a kisebbre 
24 szolártáblát helyeznek el. A 
napelemeket – a villanyóra csere 
után – az MVM Zrt. köti be az 

országos hálózatba. Várhatóan 
akár már idén októberben.
– Azt várjuk a beruházástól, 
hogy jelentősen csökkenjenek 
a villanyszámláink. Most több 
százezer forint egy-egy tagin-

tézményünké, bízunk benne, 
hogy ezt jelentősen tudjuk 
mérsékelni – árulta el Brujmann 
Krisztina intézményvezető. 
A napelemtáblák kapacitását az 
önkormányzat energetikusa ál-
lapította meg. A város nevében 
nemrégiben Márki-Zay Péter írta 
alá az erről szóló több, mint 8 
millió forintos szerződést.
Emlékezetes, hogy az újranyi-
tott, Teleki utcai Zsebibaba 
bölcsődében már megnyitása-
kor is napelemtáblák szolgáltat-
ták az áramot, ezek termelték az 
energiát, a hűtő-fűtő klímabe-
rendezésnek is.
A városnak az a terve, hogy az 
óvodákat is ellátják napelemtáb-
lákkal. 

GONDOSKODÁS • November közepéig lehet kérvényezni 
a támogatást

A város az idősekért
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Bár a földadóból befolyt 
összegből szerették volna 
fedezni, most saját forrásból 
oldja meg az önkormányzat, 
de idén is gondoskodik a vá-
rosvezetés az időseinkről.
 Idén is 15 ezer forintot kaphat 
minden olyan idős, aki 65. élet-
évét betöltötte, és nyugdíjban 
vagy egyéb nyugdíjszerű ellá-
tásban részesül, aminek összege 
nem haladja meg a 142 500 fo-
rintot, és a fenti ellátáson kívül 
egyéb jövedelme nincs.
Október 9-től november 15-ig 
lehet a polgármesteri hivatal 
ügyfélszolgálatán leadni a ké-
relmeket, amelyeket a város 
honlapjáról is le lehet tölteni, de 
a városháza portáján is megtalál-
hatóak.
Fontos, hogy legyen a kérvé-
nyezőnél bankszámlaszám, lak-
címkártya, személyi igazolvány 

fénymásolata és a benyújtást 
megelőző hónap nyugdíj-iga-
zolása, postai szelvény vagy 
bankszámlakivonat valamelyike, 
amivel igazolni tudja a kérelem 
beadását megelőző hónap jö-
vedelmét, de lehet nyugdíjtörzs 
számát igazoló irat, amivel azo-
nosítható a kérelmező nyugdíja. 

AZOK AZ IDŐSEK KÉRVÉNYEZHETIK, AKIKNEK NYUGDÍJA  
KEVESEBB MINT 142 500 FORINT

Ez lehet az év elején a Magyar 
Államkincstár Nyugdíjfolyósító 
Igazgatósága által megkapott 
zöld színű összesítő, vagy a 
nyugdíj törzsszámát igazoló irat. 
Akinek nincs lehetősége fény-
másolatot vinni, nekik az ügyfél-
szolgálaton segítenek ebben. 

NÉZŐPONTOK • Az igazgatónő helyesbítést kért

Nem kérte a tánctermet
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Előző lapszámunkban a 
városházi döntésekről beszá-
molva megírtuk, a közgyűlés 
jóváhagyta, hogy a Szőnyi 
Benjámin Református Álta-
lános Iskola használhassa a 
Bessenyei Ferenc Művelődési 
Központ tánctermét a próbá-
ikhoz. A tudósításban az aláb-
bi mondat is szerepelt:
 Az iskola igazgatója, Gilicze 
Judit szeptember elején mond-
ta el Márki-Zay Péternek, hogy 
szükségük lenne egy olyan he-
lyiségre, ahol táncpróbákat tart-

hatnák. A mostani határozattal 
az önkormányzat biztosítja ezt a 
lehetőséget a diákoknak.
Ezzel kapcsolatban kérte most 
Gilicze Judit, hogy közöljük „A 

Szőnyi Benjámin Református 
Általános Iskola vezetője nem 
kérte polgármester úr közremű-

ködését abban, hogy a BFMK 
tánctermét használhassa az is-

kola. Sem pénzért, sem ingyen.”
Tisztelettel: Gilicze Judit, igaz-
gató
Az iskola vezetője ennek alá-
támasztására egy szeptember 
közepén lezajlott e-mail váltást 
is bemásolt a szerkesztőségünk-
nek írt levelébe. 

Az ügy előzményével kapcso-
latban azt kérdeztük az igaz-
gatónőtől, hogy „Szeptember 
1-én az iskola előtt Márki-Zay 
Péterrel folytatott beszélgeté-

sében jelezte-e Ön, hogy ha a 
földszinti termeket nem tudják 
a továbbiakban használni, úgy 
a gyerekeknek nincs hol táncol-
niuk. Amikor Márki-Zay Péter 
felajánlotta egy éves ingyenes 
használatra a BFMK tánctermét, 
kérte-e Ön, hogy mindezt írás-

ban erősítse meg a polgármes-

ter?” Ezekre a kérdésekre azon-
ban Gilicze Judit nem kívánt 
válaszolni. 

BÜSZKESÉG • Két magyar tudós, Karikó Katalin és Krausz Ferenc is Nobel-díjat kapott

Magyarok világsikere
ÖSSZESEN 55 NAPELEM TÁBLA KERÜLT FEL A KÉT BÖLCSŐDÉRE

B. R. - CS. J.

 Karikó Katalin magyar bi-
okémikus és Drew Weissman 
amerikai mikrobiológus kapja 
az idei orvosi-élettani No-
bel-díjat az mRNS-alapú vakci-
nák kifejlesztését megalapozó 
felfedezéseikért – jelentették 
be hétfőn a stockholmi Karo-
linska Intézetben.
 Az illetékes bizottság indoklá-
sa szerint Karikó Katalin és Drew 
Weissman a díjat a nukleozidmó-
dosítással kapcsolatos felfede-
zéseiért kapja, amelyek lehetővé 
tették a Covid–19 elleni hatásos 
mRNS-alapú vakcina kifejleszté-
sét. A díjazottak úttörő eredmé-
nyeikkel, amelyek alapvetően 

megváltoztatták az mRNS és az 
immunrendszer kölcsönhatásá-
nak megértését, hozzájárultak a 
vakcinák példátlanul gyors fej-
lesztéséhez. A kitüntetettek 11 
millió svéd koronán (368 millió 
forintnyi összeg) osztoznak. Az 
Egyesült Államokban élő kutató 
Szolnokon született, Kisújszál-
láson nőtt fel, Szegeden, a Jó-
zsef Attila Tudományegyetem 
biológia szakán diplomázott 
1978-ban, majd a Szegedi Bio-
lógiai Kutatóközpontban (SZBK) 
végzett kutatómunkája eredmé-
nyeként alma materében védte 
meg PhD-dolgozatát, 1983-ban 
avatták doktorrá.
1985-ben családjával az Egye-
sült Államokba ment. 2013-ban 
japán kollégájával, Hiromi Mura-

macuval elhatározták, hogy egy 
klinikai programmal is rendelke-
ző cégnél folytatják munkájukat, 
ahol az mRNS-terápia megvaló-
sításán dolgozhatnak. A mainzi 
székhelyű BioNTech vállalatot 
választották, mert ott már készí-
tettek szintetikus mRNS-t terá-
piás célra. Karikó Katalin hama-
rosan a cég alelnöke, 2020-ban 
a New York-i székhelyű Pfizer 
multinacionális gyógyszergyár 
és a BioNTech koronavírus elleni 
közös mRNS-vakcina fejlesztésé-
nek egyik irányítója lett.

KRAUSZ FERENC FIZIKAI 
NOBEL-DÍJAT KAPOTT

 A fizikus, Pierre Agostini-vel 
és Anne L’Huillier-el egyenlő 

arányban megosztva érdemelte 
ki idén a fizikai Nobel-díjat.
Krausz Ferenc kutatócsoport-
ja elsőként állított elő és mért 
meg attoszekundumos fény-
impulzust, amit az elektronok 
atomon belüli mozgásának fel-
térképezésére használt fel, és 
ezzel megalapozta az attofizika 
tudományát. Krausz Ferenc móri 
születésű magyar fizikus, 1985-
ben párhuzamosan szerzett 
villamosmérnöki oklevelet a Mű-
egyetemen és fizikusi diplomát 
az ELTE TTK-n. Kutatómunkáját 
a BME Fizikai Intézetében kezd-
te Bakos József irányítása alatt 
a lézerfizika területén. Doktori 
fokozatát már a Bécsi Műszaki 
Egyetemen szerezte 1991-ben, 
ahol később docensként majd 

professzorként is dolgozott. 
2003-ban a németországi Gar-
chingban található Max Planck 
Kvantumoptikai Intézet igaz-
gatójává nevezték ki. Krausz 
Ferenc kísérleti munkásságának 
eredményeit világszerte több 
kutatóintézetben hasznosítják, 
többek között a szegedi ELI-AL-
PS Kutatóintézetben is.
Krausz a díjjal járó pénzjutalmat 
nem tartja meg magának, ha-
nem a másfél éve általa alapí-
tott Science4People egyesület 
javára ajánlotta fel. Az egyesület 
célja, hogy összefogja a tudo-
mányos élet képviselőit, hogy 
együtt segítsenek az orosz–uk-
rán háború által sújtott nehéz 
sorsú embereknek. 
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MŰVÉSZET • Félezer alkotással neveztek, 174 művet állítanak ki a 69. Vásárhelyi Őszi Tárlaton

Kiállít a művészet élcsapata
CSEUZ JUDIT

 Lapzártánk után 174 alkotás 
bemutatásával nyílik október 
8-án, vasárnap 12:00-kor a 69. 
Vásárhelyi Őszi Tárlat az Alföl-
di Galériában, amely decem-
ber 3-ig lesz megtekinthető a 
kiállítóhely nyitvatartási idejé-
ben.
 A nagy hagyományú kiállítás-
ra félezer művet regisztráltak, 
ebből válogatta ki a zsűri azt 
a 174 műalkotást, amelyek a 
2023-as kiállítás anyagát ad-
ják. Az immár hatvankilencedik 
tárlaton 139 művész alkotásait 
láthatja majd a közönség: össze-
sen 89 festmény, 49 grafika, va-
lamint 30 plasztika és hat egyéb 
kategóriájú alkotás kap helyet a 
kiállítóhely földszinti termeiben.
Nátyi Róbert , kurátor, művészet-
történész koncepciója az volt, 
hogy a korábbiakhoz képest 
30- 40 darabbal kevesebb mun-
ka kerüljön bemutatásra, mert 
így azok nagyobb autonómiát 
kaphatnak. A művészettörténész 
szerint így van egyfajta szellő-
ség, van egy jó érzés, amikor 
belépünk, természetesen ennek 
ára van, hiszen szigorúnak kellett 

lenni a zsűrinek.
A magyar művészet élcsapata itt 
van - mondta a Vásárhelyi Tele-
víziónak, hozzátette, az alkotók 
közül sokan folyamatosan ott 
vannak a magyar és nemzetközi 
kiállításokon is. Azok a stílusok, 
amelyek a magyar művészetben 
megjelennek az európai művé-

szetben is ott vannak. A világ 
ugyanis nemcsak gazdasági és 
szociális értelemben lett globá-
lis, hanem kulturális szempont-
ból is. 
A tárlatot 2023. december 3-ig 
a kiállítóhely nyitvatartási idejé-
ben tekintheti meg a műkedvelő 
közönség.

ÖSSZEHANGOLTÁK A TERMÉSZETES ÉS A MESTERSÉGES FÉNYEKET, HOGY A LÁTOGATÓK SZÁMÁRA TÖKÉLETES LEGYEN 
A VÉGEREDMÉNY

A múlt heti rendkívüli közgyű-
lésen egyhangúlag támogatták 
a képviselők a Vásárhelyi Őszi 
Tárlat alkotóinak elismerését. 
Ezenkívül megszavazták a Rud-
nay Művészeti Ösztöndíjat is.

ÍME A DÍJAZOTTAK  
ÉS A DÍJAK:

• Lenkei-Tóth Péter festőművész 
kapja a Tornyai-plakettet és az 
ezzel járó nettó 2,4 millió forin-
tos jutalmat.

• Sulyok Gabriella grafikusmű-
vész részesül az Életműdíjban 
és kapja a hozzá tartozó nettó 
1,8 millió forintot.

• Takáts Márton festőművésznek 
ítélték az Endre Béla mester-
díjat, amelynek pénzjutalma 
nettó 900 ezer forint.

• Henn László András festőmű-
vész részesül a Galyasi Miklós 
nívódíjban és az ezzel járó 
nettó 900 ezer forintos juta-
lomban.

• Báhidszki Petra festőművész 
kapja a Fiatal Festők Nívódíját 
és a 600 ezer forintos pénzju-
talmat.

• Szabó Franciska festőművész 
kapja a Rudnay Gyula Művé-
szeti Ösztöndíjat, amelynek 
havi összege 100 ezer forint.

• A Vásárhelyi Őszi Tárlat meg-
nyitójáról, a díjazottakról kö-
vetkező lapszámunkban szá-
molunk be. 
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KÖZÖSSÉG • Egy kisfiúért futottak és egy sikert ünnepeltek szombat este Kishomokon

Jótékony célért, fényes lámpák alatt
FOLYTATÁS A CÍMOLDALRÓL

– Egy tökéletes közvilágítást ün-
neplünk ma, azon a részen, ahol 
az öreg-kishomokiak nagyon 
régen kérték már, hogy legyen 
közvilágítás – hangsúlyozta a 
polgármester, aki ezután a 3 km-
es távot a futók előtt, a bicikli-
sekkel tette meg.
A mostani éjszakai futás szerve-
zője nemcsak az önkormányzat 
volt, de támogatta őket több 

civil szervezet, a Tiszta Vásár-
helyért Egyesület mellett a 
Mindenki Magyarországa Moz-
galom (MMM) is.
– Levit, a vásárhelyi, kertvárosi 
kisfiút régóta ismerjük, gyűjtünk 
is neki. Barcelonában fogják mű-

teni, ami elég sokba kerül. Most 
összekötjük a hasznosat a jóval, 
így tudunk segíteni – fogalma-
zott a Levi családját személye-
sen is ismerő Fodor Györgyi az 
MMM-től, aki azt is elmondta, 
délelőtt óta kint voltak az ado-

mánygyűjtő dobozzal, nagyon 
jól halad a gyűjtés, és minden-
kinek köszönik a felajánlásokat.
A Szikes utcai új közösségi háznál 
összegyűltek jó része a fiatalabb 
korosztályhoz tartozott: ott volt 
a Tailor Dance Sportegyesület 
több növendéke is. Szabó Márta, 
az egyesület vezetője, zenés be-
melegítést tartott mindenkinek, 
aki vállalkozott a futásra, aztán 
elrajtolt a jó hangulatú csapat. 
Először a kerékpárosok, majd a 
futók: ők mindannyian a Szikes 
utca – Homokrózsa utca – Tü-
csök utca – vasúti átjáró – 47-es 
melletti kerékpárút – kerékpáros 
aluljáró – Szegedi utca segítők 
által biztosított útvonalán tették 
meg a távot a Kökénydombi 
csárdáig, ahol már frissítőkkel, 
DJ Czucu B élő szettjével várták 
őket a szervezők.
A vásárhelyi Domján Gábor a fu-
tók közül elsőként – nem sokkal 
a kerékpárosok után – ért be a 
célba.
– Szeretünk jótékonykodni, a 
futók sokszor vesznek részt ilyen 
eseményeken. Erről az ese-

ményről nem tudtunk sokat, de 
úgy gondoltuk, mozogni amúgy 

is szoktunk, úgyhogy kapóra 
jött, hogy most mind a kettőt 
csinálhatjuk – mondta el a látha-
tóan gyakorlott futó a VTV-nek.
– Szeretek futni, és jó volna, ha 
felépülne Levi, miatta is csiná-

lom – fogalmazott a tíz év körüli 
Vörös Zsuzsa, aki szintén két lá-

bon tette meg a távot idáig.
– Nekünk is van három gye-

rekünk, úgy gondoltuk, hogy 
kötelességünk segíteni – hang-
súlyozta Takács Ádám, aki a 

családjával érkezett. Azt is el-
mondta: megszólítva érezték 
magukat, hogy ők is segítsenek 
a komoly mozgásproblémával 
küzdő Levin, hiszen náluk az 
egész család rendszeresen spor-
tol, mozog.
Miután mindenki beért a célba 
és felfrissült, még tombolát sor-
soltak, majd ki kétlábon, ki két-
keréken, néhányan pedig négy-
keréken tették meg a visszautat 
hazafelé. KICSIK ÉS NAGYOK IS CSATLAKOZTAK A JÓTÉKONYSÁGI FUTÁSHOZ

A KIS LEVIÉRT FUTOTTAK

ÖKÖLVÍVÁS • Három éremmel tértek 
haza Nyíregyházáról

Vásárhelyi lányok  
a dobogón

BOTTYÁN RÓBERT

 Az idei Országos Ifi és Ju-
nior Bajnokságon a Hódmező-
vásárhelyi Box Klubból három 
lány volt érdekelt. 
 A Nyíregyházán szeptember 
28. és október 1. között meg-
rendezett versenyen 64 egye-
sület 297 versenyzője pofozko-
dott – tudta meg a Vásárhelyi 
Médiacentrum Szalkai Edinától, 
a vásárhelyiek vezetőedzőjétől.

EREDMÉNYEK:

I. helyezett Cseh Kata junior 
+90kg,
II. hely Acsai Vivien ifjúsági 66kg,
III. hely Csuka Eszter junior 60kg.
A Hódmezővásárhelyi Box Klub-
nak nincs megállás, október 19-
én Egerben, a Serdülő Országos 
Bajnokságon két versenyző, He-
gyi Dominik és Ajtai Dominik is 
ringbe száll. Ők már keményen 
készülnek a versenyre. 

KIVÁLÓAN SZEREPELTEK A VÁSÁRHELYIEK  
(FOTÓ: HÒDMEZŐVÁSÁRHELYI BOX KLUB)

CSOMORKÁNYI SE • Egyéni és csapatsikerek

Pazar szereplés Szolnokon 
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Először Bíró Panna nyerte 
a Szolnokon megrendezett 
felnőtt vidékbajnokságot női 
tőrben, ezután női tőr csapat-
ban is bajnokok lettek a vásár-
helyiek. 
 Bíró Panna személyében hosz-
szú idő óta először van vidékbaj-
noka az egyesületnek, amely 
fantasztikus eredmény. Ugyan-
csak kiváló helyezéssel gazda-
godott Csordás Eszter is, aki a 6. 
helyen fejezte be a versenyzést. 
A lányok edzője Donka Gábor.
Október 1-jén, vasárnap a női 
tőrcsapat is megnyerte a vidék-
bajnokságot. Az aranyérmes 
csapat tagjai: Bíró Panna, Csor-
dás Eszter, Kindlik Dóra és Nyíri 
Hanna. 
A lányokkal egyidőben a férfi 
párbajtőrözőik is pástra álltak, 
ők a 10. helyen végeztek.  ARANYÉRMES LETT A NŐI TŐRCSAPAT

ÚSZÁS • 8 érmet szerzett a Hód Úszó SE

Rajtkőre álltak
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Ugrai Panna, Mészáros Ágo-
ta, Veszelovszki Eszter, Hor-
váth Ákos és Szatmári Máté a 
nyári pihenőt követő 4 hetes 
felkészülésből érkezett a Bu-
dapest Kupára, és álltak helyt 
a 620 fős mezőnyben – szá-

molt be róla csapatuk, a Hód 
Úszó SE.
 Az október elsején rendezett 
versenyről 6 arany-, 2 ezüstér-
met és 2 pontszerző helyet hoz-
tak haza:
• Veszelovszki Eszter (2007) 2 

arany – 50 m gyors, 200 m 
mell

• Szatmári Máté (2007) 2 arany – 

50 m gyors, 50 m mell
• Ugrai Panna (2004) 1 arany – 

200 m gyors, 1 ezüst – 50 m 
gyors

• Horváth Ákos (2006) 1 arany – 
200 m pillangó, 1 ezüst – 50 m 
pillangó

• Mészáros Ágota (2009) 5. hely 
– 50 m gyors, 8. hely – 200m 
gyors 
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HAGYOMÁNYŐRZÉS • Zamatos mustot préseltek a kishomoki őszi napon

Családi nap a Szikes utcában
KOROM ANDRÁS

 Bábszínházat is nézhettek, 
lovas kocsira ülhettek és ug-
rálóvárazhattak is azok a gye-
rekek, akik szeptember utolsó 
napján kilátogattak a Szikes 
utcai Közösségi Házba. 
 – Érdekes volt, ahogy darál-
tuk, majd préseltük a szőlőt, 
tetszett – árulta el a harmadikos 
Benkő Emília, aki maga is szor-
galmasan részt vett e művelet-
ben.  – A kosárból szedtük ki 
a fürtöket, beledobáltuk a da-

rálóba, majd, ami abból kijött, 
az került át a présbe – vezette 
végig, hogyan lett a szőlőből 
végül must. Amit aztán sok-sok 
gyerek meg is kóstolt.
– Vásárhely környéke nem mond-

ható nagy szőlőtermő vidéknek, 
de itt is termesztettek és term-

esztenek szőlőt. Régebben ez 
az időszak a szüreteké volt, s ezt 
idéztük meg ma délelőtt, és azt 
a gyerekeknek, hogyan lesz a 
szőlőből százszázalékos szőlőlé 
– mondta Sipos Róbert. A prés-
be vegyesen került olaszrizling, 

kövidinka, saszla, minden, ami 
az idei korai szüret után még 
feltalálható volt.
– Hódmezővásárhely ugyan még 
nem borvidék, még ha Sóshal-
mon teremnek is igen kellemes, 
jó borok, de a szüreti hangulatot 
igyekszünk ma megidézni – invi-
tálta a kikapcsolódni vágyókat a 

Szikes utcai Közösségi Ház szü-
reti mulatságára Márki-Zay Péter 
polgármester. 
A kisebbeket és a nagyobbakat 
a Kacagó Bábszínház szóra-
koztatta a Piroska és a farkas 
című előadásával, de a bátrabb 
gyerekek – a darab színrevitele 
előtt – maguk is énekelhettek a 

bábszínészekkel.
Nagy sikere volt, főleg a kiseb-
bek körében, az óriás, tornyos 
ugrálóvárnak, a nagyobbak pe-
dig lovas kocsival járhatták be 
a környező kishomoki utcákat. 
És szó szerint játszva tudhatták 
meg, hogy melyik hulladékfajtát 
hogyan kell szelektíven gyűjteni, 

melyik színű kukába való a papír, 
a műanyag, a fém vagy az üveg.
Míg a kisebbek rácsodálkoztak, 
majd belekapcsolódtak a szőlő 
darálásába és préselésébe, ad-
dig is rotyogott az úgynevezett 
pincepaprikás. Készítője, Szabó 
Zoltán elárulta: ennek változatos 
összetétele lehet, ő ez alka-
lommal marha- és sertéshússal, 
no meg krumplival készítette. 
– Ezt szüretkor, hagyományo-

san a pincebejárat előtt főzik, 
miközben mossák a hordókat. 
Ropogós kenyérrel igencsak 
tartalmas étel – keverte meg a 
kondérban rotyogó igencsak fi-

nom illatokat árasztó ételt. Azaz 
az ebédet.
Sonkoly Ágnestől, a szervező 
Bessenyei Ferenc Művelődési 
Központ programszervezőjétől 
megtudtuk, olyan jeles napot 
telepítettek ki a helyszínre, a 
kishomokiak nagy örömére, 
mely teljes mértékig a hagyo-
mányőrzésből áll össze. – Olyan 
szüreti hangulatot idézünk meg, 
melyen a szőlőpréseléstől a 
madárijesztő készítésig minden 
benne van – összegezte. 

ÖNKORMÁNYZATI KÖZLEMÉNY

A MUSTKÉSZÍTÉST IS KIPRÓBÁLHATTÁK A GYEREKEK SIPOS RÓBERT SEGÍTSÉGÉVEL

TÖBB UTCÁBAN IS ÉVELŐKKEL SZÉPÜL A VÁROS

Lakossági fórumot tart Lőkösné Nagy Sarolta 
képviselő október 18-án, szerdán, 17:30-kor  

a Tabáni Olvasókörben, a Szerencse u. 6 szám 
alatt. Minden érdeklődőt szeretettel várnak!

Dr. Berényi Károly alpolgármester, képviselő és 
Fejes Péter képviselő közös fóruma a Mátyás 
utcai Olvasókörben lesz, a Mátyás utca 7 szám 

alatt, október 25-én, szerdán 17:00 órától. 

A lakossági fogadóórákat a helyszínen a hivatal 
munkatársai segítik. 


